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GRUNDUPPGIFTER 

Kyrkslätt-Sjundeå å 
fiskeriområde är en 
offentligrättslig förening, 
belägen i västra Nyland, med 
Kyrkslätt som hemort. 
Fiskeriområdets areal är cirka 
27 650 hektar (Kalpa 
17.3.2021) och området 
omfattar havsområdena, 
sjöar och åar inom Kyrkslätt 
och Sjundeå kommuner samt 
sjöar och åar i Vichtis 
kommun och Lojo stad som 
hör till Sjundeå åns 
vattendrag. Egentliga 
Finlands närings-, trafik- och 
miljöcentral (NTM-central) 
har den 13.12.2017 fastställt 
Kyrkslätt-Sjundeå å 
fiskeriområdes gränser och 
fiskeriområdets 
konstituerande stämma hölls 
den 5.2.2019.  

Fiskeriområdets syfte är att 
utveckla fiskerihushållningen 
inom det egna området och 
främja samverkan mellan 
medlemmarna för ett hållbart 
nyttjande och hållbar vård av 
fiskresurserna.  

  
   

Karta över Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde och fiskeförbudsområdena, Paikkatietoikkuna 

Medlemmar i fiskeriområdet är innehavarna av fiskerätt inom området och de landsomfattande organisationerna 
inom fiskeribranschen. Medlemskapet är automatiskt och kan inte väljas eller väljas bort. Medlemskapet är 
avgiftsfritt.  Fiskeriområdets organ är stämman, styrelsen och verksamhetsledaren.  

Inom fiskeriområdet finns cirka 885 vattenägare, enligt principen att en samägd eller samfälld fastighet räknas 
som en ägarenhet. Av dessa äger 80 stycken 50 hektar eller mer och har sammanlagt 95 röster på fiskeriområdets 
stämmor. 

 

ÅR 2020, ETT DISTANSÅR 

År 2020 var ett mycket annorlunda år. I medlet av mars stängde Finland, då coronapandemin drog in i landet. För 
fiskeriområdet betydde det vissa saker. 

Fiskeriområdet hann hålla ett styrelsemöte före mars. Följande möte hölls först i september som ett distansmöte 
via Teams. I slutet av hösten hölls ännu två styrelsemöten, det ena fysiskt på plats och det andra på distans. 
Uppgörandet av nyttjande och vårdplanen har blivit lidande av situationen. Det skulle ha behövts fler möten och 
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diskussionerna och beslutsfattandet har varit svårt via Teams eftersom styrelsen omfattar många medlemmar och 
de olika medlemmarna har olika förutsättningar att delta på distans. En återgång till att sitta kring samma bord är 
efterlängtad.  

Stämman kunde med stöd av undantagslagen hållas före utgången av september och som ett hybridmöte. En del 
av deltagarna var på plats i ett stort utrymme och resten deltog via Teams. Arbetet med planen för nyttjande och 
vård fick ett tilläggsår och planen ska inlämnas till NTM-centralen senast 31.12.2021. Alla utbildningstillfällen och 
seminarium har ordnats på distans eller har inhiberats. 

Många fick ofrivilligt mera fritid eller var tvungna att hitta på nya hobbyn och resmål. Det här har inverkat positivt 
på antalet inlösta fiskevårdsavgifter. Det inlöstes 290 000 fiskerivårdsavgifter för 10,4 miljoner euro, vilket är mer 
än 1,5 miljoner mera än året innan. Enligt uppgifter från Forststyrelsen vände också den härtill nedgående 
trenden att fiska med stående redskap, så som nät. År 2022 utvisar i vilken utsträckning detta inverkar på 
fiskeriområdenas ekonomi.   

 
 
FÖRVALTNING 
 

stämma och styrelse  

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde höll sin stämma i Kyrkslätt, i Långvik congress wellness hotellet den 23 
september 2020 samt på distans. På stämman var 18 röstberättigade medlemmar representerade, 14 personer, 
med sammanlagt 24 röster. Tre personer deltog med närvaro-och yttranderätt. Fem deltog via Teams.  Som 
ordförande för stämman fungerade Niklas Rönnberg. Stämman behandlade stadgeenliga ärenden, ändring av 
stadgar, ett utlåtande om fiskeförbudsområde samt diskuterade nyttjande- och vårdplanen.   

Fiskeriområdets styrelse ska bestå av minst 7 och som mest 15 personer. Mandatperioden är tre år.  Av styrelsens 
medlemmar väljs en tredjedel årligen. I tur att avgå vid stämman år 2020 var Esa Lehtinen, Mikko Malin, Henrik 
Rehbinder, Stina Sundell och Leif Wikstedt. Alla omvaldes.  Stämman väljer årligen ordförande och viceordförande 
inom styrelsen.  

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområdes styrelse 2020 

Namn  Uppgift 
Deltagit i antal 
styrelsemöten 

I tur att avgå vid 
stämman år  
 

Niklas Rönnberg  ordförande 4 2021 

Martti Palojärvi  viceordförande 4 2021 

Peter Björkqvist medlem 3 2022 

Jessica Dannbäck medlem 3 2022 

Kerstin Degerth medlem 4 2022 

Esa Lehtinen medlem 4 2023 

Maria Lindén medlem 0 2022 

Mikko Malin medlem 3 2023 

Henrik Rebinder medlem 2 2023 

Janne Sullström medlem 4 2021 

Stina Sundell medlem 2 2023 

Vesa Turunen medlem 3 2021 

Leif Wikstedt medlem 4 2023 

Juha Yli-Rosti medlem 3 2022 

Staffan Åberg medlem 3 2021 
 
Kyrkslätt-Sjundeå fiskeriområdes styrelse har sammanträtt fyra gånger år 2020. Utöver detta har styrelsen fattat 
beslut i enskilda ärenden som e-postmöten. Styrelsen har uppgjort anvisningar för hur e-postmöten hålls.    

 

Fiskeriområdet betalar ett årsarvode (1 500 euro) för styrelsens ordförande och mötesarvode (100 euro/möte) för 
de deltagande styrelsemedlemmarna, inklusive ordförande.  
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funktionärer och revision  
Helsingfors-Esbo fiskeriområde har från 1.5.2019 uppdragsavtal om verksamhetsledaruppgifterna med F:ma Gabi 
Lindholm/Gabriella Lindholm. Uppdragsavtalet är i kraft tills vidare. Verksamhetsledaren ansvarar också för 
kassörs- och bokföringsuppgifterna. 

Som fiskeriområdets revisor fungerar Seppo Rautula, GR, och som revisorssuppleant MGI Tilintarkastus Oy.  

Kenneth Nordqvist och Maria Lindén har fungerat som fiskeriområdets fiskeövervakare. Nordqvist är i Ingå 
fiskeriområdes tjänst och Lindén har fått lön för sitt arbete. 

 
annonsorgan 

Fiskeriområde kungör sina beslut i enlighet med förvaltningslagens bestämmelser. Enligt stadgarna använder 
fiskeriområdet sina hemsidor för att meddela om beslut och andra aktuella ärenden. Användningen av de egna 
hemsidorna som officiell anslagstavla är möjligt tack vare en ändring i förvaltningslagen den 1.1.2020. 

 
arkivering 

Fiskeområdet har överlåtit de dokument som ska arkiveras åt fiskeriområdet. Det är fråga om Porkala, Kyrkslätt-
Porkala, Sjundeå å och Kyrkslätt-Sjundeå fiskeområdens dokument.  Dokumenten har inte ännu arkiverats utan de 
förvaras i Kyrkslätt kommuns utrymmen. De nya mapparna från Kyrkslätt-Sjundeå fiskeområde finns hos 
verksamhetsledaren. Fiskeriområdets styrelse och verksamhetsledare letar ännu efter lösningar på hur 
arkiveringen ska ske.  

 
dataskyddsförordning 

Fiskeriområdet hanterar olika slags personuppgifter i sin verksamhet. Eftersom fiskeriområdet är ett offentligt 
förvaltningsorgan måste det utse en dataskyddsansvarig i enlighet med kraven i EU:s dataskyddsförordning.  
Fiskeriområdets styrelse köper tjänsten som dataskyddsansvarig av Centralförbundet för Fiskerihushållning rf., 
vars jurist sköter uppdraget.  

 
medlemskap 

Fiskeriområdet är medlem i den regionala rådgivningsorganisationen Uudenmaan Kalatalousyhteisöjen liitto ry. 
och Nylands Fiskarförbund rf. samt i Västra Nylands vatten om miljö rf.  

 
 
EKONOMI 
 
 

verksamhetsperiodens resultat  

Underskottet från fiskeriområdets andra verksamhetsår är 29 026,64 euro. Styrelsen föreslår för stämman att 
underskottet förs till vinst- och förlustkontot. Fiskeriområdets eget kapital den 31.12.2020 var 127 390,40 euro 
och överföringsmedel som kan användas för verksamheten 47 636,38 euro.  

Underskottet är cirka 23 000 euro större än budgeterat. Kostnaderna var mindre än budgeterat (5 575 euro) men 
även intäkterna var mindre (cirka 28 650 €). Orsaken till detta är att man inte fick hela den 
främjandemedelsumman man ansökt om och att man inte i bokföringen för 2020 bokförde hela den beviljade 
summan. En annan orsak är att man inte har kunnat dela ut ägarersättningarna eller bokföra intäkter i enlighet 
med 50 eurosregeln. Överföringsmedel har av samma orsak tagits i bruk varsamt då man i ägarnas reskontra 
under två års tid inte kunnat bokföra tillägg.   

Verksamhetsperiodens intäkter var sammanlagt 68 149 euro och kostnaderna sammanlagt 97 175 euro. Som 
intäkter bokfördes främjandemedel beviljat av NTM-centralen (10 000 euro) för nyttjande och vårdplanen, NTM-
centralens verksamhetsbidrag (9 835 euro), ägarersättningar (34 535,20 euro) som varit deponerade i 
Regionförvaltningsverket, överföringsavtalsmedel (11 283 euro), projektfinansiering för att delta i 
fiskeövervakningsprojekt (1 920 euro) samt ränteintäkter (575,34 €). 

Kostnader för den egentliga verksamheten, så som nyttjande- och vårdplan, fiskutplantering, fiskeövervakning 
och kommunikation var 58 116,29 euro och kostnader för förvaltningen, så som stämma, styrelse och 
verksamhetsledare var 39 058,89 euro. 

NTM-centralen har den 27.5.2020 beviljat fiskeriområdet specialbidrag för nyttjande- och vårdplanen (7 500 
euro). Bidraget är två-årig och bidraget utbetalas i efterskott, baserat på kostnader som uppstått och som är i 
enlighet med beslutsvillkoren.  
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ägarersättningar 

Fiskeriområdet har inte kunnat fördela ägarersättningar. Senaste fördelning har gjorts under fiskeområdets tid 2018 
NTM-centralen har under 2020 utbetalat ersättningar för åren 2018 (54 088 euro) och 2019 (49 585 euro) på 
fiskeriområdets konto.  

Att fiskeriområdet inte kunnat fördela ägarersättningar beror på att Kalpa, den elektroniska tjänsten för 
fiskeriområden, inte ännu fungerar ordentligt och har systemfel. Fiskeriområdet kan varken betala ersättningar till 
vattenägarna eller bokföra till fiskeriområdet hörande medel enligt avtal och 50 eurosregeln. Förväntningen var att 
Kalpa skulle fungera hösten 2020. Tjänsten har varit under uppbyggnad sedan årsskiftet 2017/2018 på uppdrag av 
Jord- och skogsbruksministeriet och kommer då den fungerar som planerat att vara ett bra arbetsredskap, bland 
annat vid fördelningen av ägarersättningarna. Kalpa innehåller uppgifter om områdets vattenfastigheter och deras 
ägare och har gränssnitt med några statliga register.  

Stämman fattade i september 2020 ett principbeslut om fördelningen av ersättningarna för 2019. För områden 
där fisket är förbjudet 12 månader i året och fastigheter på garnisonsområdet utbetalas ingen ersättning (värde 
0). Övriga områden ges värdet 3 och ersättningens storlek är beroende av arealen.  

För betalningen av ägarersättningar, ska ägaren enligt lagen om fiske anmäla följande uppgifter och förändringar i 
dem till fiskeriområdet: 1) i fråga om ett delägarlag dess officiella namn eller i fråga om ett skiftat vattenområde 
ägarens namn, 2) adress, 3) fastighetsbeteckning, och 4) kontonummer. Fiskeriområdet kan också fråga efter andra 
utredningar för samägda skiftade vattenområden.  

Enligt nuvarande lagstiftning föråldras ägarersättningar som det inte avtalats om, efter tre år. Det här gäller ersättning 
som överstiger 50 euro per ägarenhet, mindre summor tillfaller fiskeriområdet enligt lag. De här föråldrade, alltså 
preskriberade ägarersättningarna får fiskeriområdet använda för planering, genomförande, styrning och utveckling av 
ett hållbart nyttjande och hållbar vård av fiskevattnen samt kostnader för fiskeövervakning.   

Ägarersättningar 2016–2019, per 31.12.2020 

År 
Summa 

sammanlagt 

Utbetalas 
till vatten-

ägarna 
Fiskeriområdets bruk # 

Föråldras 

datum Summa 

Från år 2016 (beslut 2017) 61 043 € 14 808,32 € 29 462,17 € 1.1.2021 16 772,51 € 

Från år 2017 (beslut 2018) 84 051,03 € 20 533,04 € 39 143,67 € 1.1.2022 24 374,32 € 

Från år 2018 (beslut 2019)* 54 088 € 0 €  67,65 € 1.1.2023 54 020,35 € 

Från år 2019 (beslut 2020)*  49 585 € 0 € 60,50 € 1.1.2024 49 524,50 € 

*Totala summan delas i olika kolumner, då man kan dela ersättningarna via Kalpa.  
# Överföringsavtal, enligt 50 eurosregeln (lag om fiske 83 §) och bankkostnader. 

Fiskeområdena har deponerat pengar på Södra Finlands regionförvaltningsverk, enligt nedanstående tabell. Det 
är fråga om medel som enligt den gamla lagen om fiske tillhör vattenägare, men för vilka det saknas uppgifter vart 
medlen ska utbetalas. Vattenägarna kan fortsättningsvis lyfta sina ersättningar från Södra Finlands 
regionförvaltningsverk, genom att kontakta fiskeriområdet inom tio år från deponeringsdagen. Efter att tio års 
fristen löpt ut, har fiskeriområdet ett år på sig att ansöka om återbetalning av pengarna. Pengarna används för 
kostnader för planering, genomförande, styrning och utveckling av ett hållbart nyttjande och hållbar vård av 
fiskevattnen samt kostnader för fiskeövervakning enligt vad stämman besluter. 
  
 

Deponeringar gjorda till Regionförvaltningsverket 

Dep. datum Fiskeområde Deponerad summa Lyft under året Saldo 31.12.2020 

31.12.2009 Kyrkslätt-Porkala 36 752,00 € 34 535,20 €  0 € 

31.12.2011  _”_ 26 637,43 € 0,00 € 25 464,61 € 

31.12.2011 Sjundeå å 5 236,86 € 0,00 € 4 946,89 € 

31.12.2013 _”_ 6 659,62 € 0,00 € 6 659,62 € 

31.12.2013 Kyrkslätt-Porkala 56 840,92 € 0,00 € 56 840,92 € 

31.12.2015 Kyrkslätt-Sjundeå  26 140,87 € 0,00 € 26 140,87 € 

Sammanlagt    158 267,70 €  
€  

 

34 535,20 € 120 052,91 € 
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EGENTLIG VERKSAMHET 

fiskutsättningar och fiskevård  

Fiskeriområdet har med överföringsmedel finansierat utsättningar för 1 470 euro.  

 

Fiskutsättningar inom fiskeriområdet år 2020 

Art och stam Antal Ålder Plats Datum Finansiär 

Gös, Pyhäjärvi 5 967 1-somr.  Palojärvi 4.9 Palajärvi delägarlag 

Vandringssik, 
Kymmene älv 

5 469 1-somr. Pickala 19.10 Prysmian Group / Fiskeriområde 

-”- 3 125 -”- Tavastfjärden -”- Delägarlag 

Planktonsik, 
Rautalampistråtet 

1 650 1-somr. Kypärjärvi  15.6 Delägarlag 

Lake, ej uppgifter 500 000 nykläckt Humaljärvi  18.4 Suomen Sokeri 01-065 

-”- 200 000 -”- Palojärvi -”- Palajärvi delägarlag 

Öring, Isojoki 1 510 2 år Kantvik 6.4 Ej uppgifter 

Ål, Severn 1 000 glasål Humaljärvi 5.8 Delägarlag 

-”- 1 000 -”- -”- -”- Statens fiskodlingsmedel 

-”- 1 000 -”- Vitträsk -”- -”- 

   

Suomen Sokeris och Prysmians åläggandeutsättningar har år 2020 gjorts i Ingå fiskhamn, 30.9 planterade man ut 
1-somriga vandringssikar, sammanlagt 20 302 fiskar. 

NTM-centralen fattar beslut om hur fiskerihushållningsavgifterna som domstol ålagt företag/kommuner ska 
användas. Fiskeriområdet kan ge utlåtande och även i övrigt ge välmotiverade ändringsförslag då 
användningsplanerna för dessa medel förnyas. Redan under några år har det varit brukligt att göra utsättningar 
vid två platser i västra Nyland och inte nödvändigtvis inom det fiskeriområde var olägenhetsförorsakaren är 
belägen.  

 
FISKEÖVERVAKNING 

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde köpte år 2020 fiskeövervakningen av Ingå fiskeriområde. Som Ingå 
fiskeriområdes övervakare fungerar Kenneth Nordqvist. Han har till sitt förfogande en fiskeövervakningsbåt (TG 
5,9, Yamaha 80 hk) som lämpar sig bra för fiskeövervakning, för med båten kan man röra sig på grunda vatten. 
Fiskeriområdet har ett tills vidare ikraftvarande uppdragsavtal med Ingå fiskeriområde. Fiskeriområdet hade också 
år 2020 en fiskeövervakare som man betalde lön åt och som övervakade Sjundeå å. Fiskeriområdet har under 
verksamhetsåret betalat 26 893,86 euro för fiskeövervakningen. Övervakningen har betalats med egna medel, 
överföringsavtalsmedel och projektmedel.  

Fiskeriområdet deltog i Nylands Fiskarförbund projekt Effektiverad fiskeövervakning 2020. Projektet ersatte 
fiskeriområdet för sammanlagt 30 timmar fiskeövervakning i Sjundeå å/Pickala å samt i havsområdena utanför ån.  

Kenneth Nordqvist inledde övervakningen den 11.4 och verksamhetsårets sista övervakning gjordes den 
6.12.2020, sammanlagt 325 timmar. Ingå fiskeriområde har införskaffat ett elektroniskt rapporteringsprogram. 
Hela säsongens övervakningsstatistik finns som bilaga till årsberättelsen.  

Nordqvist påträffade flest fiskare i och utanför Esboviken. Här spöfiskas efter gädda, jiggas abborre och gös, 
trollas efter gös samt metas. Gösfångsterna är rätt så små.  
Även i dessa områden förekommer rätt så mycket spöfiske:  
Tallbackafjärden – gädda och gös 
Utanför Porkala udd – öring och sik  
Tavastfjärden, Vårnäs bro och Linlo -området – abborre, gös, sik. I Linlo -området påträffade fiskeövervakaren 
färre fiskare än tidigare år, orsaken torde vara broarbetena.  
Pickalaviken – främst nätfiske 
Det har funnits rikligt med sikmetare kring Störsviken, även Lilla Bredskär och Porkala udd är populärt bland 
sikmetare. Vanligtvis har sikmetarna följt lagen och de olika områdenas bestämmelser. Säsongen 2020 var längre 
än tidigare säsonger.  

Nordqvist rörde sig även i Pickala å och Vikträsk och konstaterar att det i dessa områden fanns gott om fiskare och 
mycket goda abborrfångster. Fiskeövervakaren hade sporadiskt rört sig även på andra inlandsvattnen.  
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Maria Lindén inledde fiskeövervakningen 14.3 och säsongen sista fiskeövervakning gjordes 5.8.2020, sammanlagt 
15 timmar. Lindén övervakar på Sjundeå å och 19 händelser bokfördes, till exempel fiske för nära dammar eller 
fiske utan tillstånd.  
 
 
INTRESSEBEVAKNING, KOMMUNIKATION OCH SAMARBETE  
 
utlåtanden 
  

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde har år 2020 gett följande utlåtanden  

Ärende Åt vem När I samarbete med 

Finlands havsplan, Finska viken Miljöministeriet juni 5 övriga fiskeriområden 

Fiskeriområden tog bland annat upp kommersiellt fiske, jakten som en begränsande faktor på arter som 
påverkar den biologiska balansen eller människans utkomst, tagande av grus från havsbottnar och dumpning av 
muddringsmassor i havet.  

 

Förslag till förordningsförslag om hur 
verksamhetsbidraget fördelas till 
fiskeriområdena 

Jord- och 
skogsbruksministeriet 

juli 6 övriga fiskeriområden 

Fiskeriområden föreslog bland annat att språktillägget skulle höjas till 2 000 euro från 1 000 euro och att 85 
procent av bidraget skulle vara en grunddel, lika för alla fiskeriområden.  

 

Åsikt om muddringen av Båtviks 
farledsområde och dumpning av 
muddermassorna i havet  

Södra Finlands 
Regionförvaltningsverk 

november - 

Åtgärderna skulle försvåra fiskeriområdets strävan enligt lag att trygga en hållbar och mångsidig avkastning och 
nyttjande av områdets fiskresurser samt den biologiska mångfalden. Fiskeriområdet motsätter sig av princip 
dumpningen av muddermassor i havet. Fiskeriområdet kräver att Prysmia Group Oy erläggs betala 
fiskerihushållningsavgift i tio år, 20 000 euro i året.  

 

Utlåtande om fiskeförbudsområde i 
Hirsalasundet  

Egentliga Finlands NTM-central november - 

Fiskeriområdet behandlade en ansökan vid stämman och beslöt ge ett understödande utlåtande.  

 

Omständigheter som inverkar på 
uppställandet av regionala 
fiskebegränsningar och 
bestämmande av kvoter för 
dagsfångsten för fiskeguider 

Egentliga Finlands NTM-central december 4 övriga fiskeriområden 

Fiskeriområden anser att det behövs mera information om fisket för att kunna ta ställning till om det finns 
behov av begränsningar. Jord- och skogsbruksministeriet utvecklar Oma kala, för att smala in information -
kunde applikationen utvecklas så att den också kan användas för uppföljning av fiskeguideverksamheten? 
Fiskeriområdena har kommit med samma påpekande under flera år, men situationen är oförändrad 

 

kommunikation och representation 

Kommunikation 

Fiskeriområdet har köpt hemsidor av MR-Media från Ekenäs. Uppbyggnaden och utseendet motsvarar dagens 
standard och omfattar tekniskt sett kraven som ställs av tillgänglighetsdirektivet. Sidan fungerar på alla 
terminaler, från smarttelefoner till bordsdatorer. Alla Nylands fiskeriområden har beställt sina hemsidor från 
samma plats, med samma uppbyggnad och utseende. Nätsidorna kommer att vara fiskeriområdets viktigaste 
kommunikationskanal för att nå medlemmar och den stora allmänheten. Sidorna togs till en del i buk under år 
2020 och på sidorna finns stämmodokument, en karta över området samt kontaktuppgifter. Arbetet med sidorna 
fortsätter under 2021.  

Fiskeriområdets kommunikationsansvariga är ordförande och verksamhetsledaren, om inget annat bestämts.  
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Representation 

Fiskeriområdets styrelse har beslutat att Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde i möten och andra tillställningar där 
det behövs en officiell representant representeras av i första hand ordförande, andra hand viceordförande och i 
tredje hand av verksamhetsledare, om inget annat bestämts.   

Fiskeriområdets ordförande Niklas Rönnberg fungerar också som ordförande för Södra Finlands fiskerigrupps 
styrelse (ESKO). Enligt Leader Sepras hemsidor är ESKO-fiskerigruppens uppgift att stöda och utveckla 
fiskerinäringarna vid Finska vikens kust. Rönnberg invaldes hösten 2020 i Nylands Fiskarförbund rf:s styrelse för 
att representera fiskeriområdena i västra Nyland.  

Viceordförande Martti Palojärvi representerar fiskeriområdet på Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) vår- 
och höstmöten. Palojärvi är även invaldes som styrelsemedlem i föreningen.  

Fiskeriområdet har även deltagit i andra tillställningar som ordnats av LUVY, till exempel Sjundeå å 2030 
projektets styrgrupp och möten om slussen i Pickala å. Prysmian informerar om läget med slussen på sin hemsida.  

I Nylands skarvarbetsgrupp representeras fiskeriområdet av Leif Wikstedt, som hans suppleant fungerar Stina 
Sundell. Skarvarbetsgruppens uppgift är bland annat att förbättra interaktionen och utbytet av uppgifter mellan 
de instanser för vilka skarven förorsakar olägenhet och organisationer, forskningsinstitut, universitet, kommuner 
och andra myndigheter. År 2020 hade gruppen tre möten, som Wikstedt deltog i. 

I Nylands regionala fiskerisamarbetsgrupp representeras fiskeriområdet av verksamhetsledaren, som suppleant 
fungerar ordförande. Gruppen hade inga sammanträden under 2020.  

Verksamhetsledaren representerar fiskeriområdena i Nyland i den nyländska vatten- och 
havsvårdsförvaltningsgruppen och i Kustvattnens restaureringsnätverk som sammankallas av NTM-centralerna. I 
den nyländska vatten- och havsvårdsförvaltningsgruppen är även viceordförande med, där han representerar  
Uudenmaan Kalatalousyhteisöjen liitto rf. 

Verksamhetsledaren har representerat Lovisa skärgårds och Borgå-Sibbos och fiskeriområden i Nylands 
Fiskarförbunds styrelse. Hon frånsade sig uppdraget inför Förbundets årsmöte i september 2020. 
Verksamhetsledaren är medlem i Uudenmaan kalatalousyhteisöjen liitto rf:s styrelse som representant för 
kustfiskeriområdena samt var med i Centralförbundet för fiskerihushållningens styrelse som representant för 
ovan nämnda förbund fram till årsskiftet 2020/2021.  
 

Utbildning - seminarium 

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde har under år 2020 varit representerat vid följande tillfällen som inte omnämns 
tidigare i berättelsen: 

 Åbolands Fiskarförbunds fiskeriområdesseminarium i januari, Viking Grace 
  Centralförbundet för fiskerihushållningens landsomfattande fiskeriområdesdagar i februari, Vikning Mariella 

och kustens fiskeriområdesdagar i september, på distans.  
 Seminarium om Havområdesplaneringen, i maj, på distans. 
 Centralförbundet för fiskerihushållningens utbildningsdag för fiskeriområdenas verksamhetsledare i oktober, 

distans.  
 
 
NYTTJANDE- OCH VÅRDPLAN  

Fiskeriområdet har avtalat om uppgörandet av nyttjande- och vårdplanen med Västra Nylands vatten och miljö rf. 
Enligt uppdragsavtalet skulle planen vara färdig på finska och svenska i slutet av oktober 2020. På grund av 
coronapandemin och en undantagslag ska nyttjande- och vårdplanen lämnas in till NTM-centralen senast den 
31.12.2021. Den tidigare tidsfristen var 31.12.2020.  

Avsikten var att ordförande och verksamhetsledaren skulle ha diskuterat planen med Luvy:s personal i Lojo den 
16.3. Mötet blev inte av. Fiskeriområdet fick ändå ett första utkast av planen i mars, ett andra i juli och ett tredje i 
september. Verksamhetsledaren kommenterade juli-versionen av planen. I september beslöt styrelsen att planen 
diskuteras på stämman, men att man inte presenterar den. Man beslöt också att hela styrelsen samlas för att 
diskutera planen med Luvy. Detta skedde den 7.10 då man samlades i Palojärvi rusthåll. Efter detta möte 
grundades fyra smågrupper som avhandlar olika delområden av planen. Styrelsen sammanträdde i december via 
Teams och gick igenom planen, kapitel för kapitel. Korrigeringar skickades till Luvy. Luvy skickade en ny version i 
januari och styrelsen har i mars 2021 på två möten, sammanlagt cirka sex timmar, behandlat planen via Teams. 
Arbetet fortsätter.  

https://fi.prysmiangroup.com/node/10552
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Fiskeriområdet har år 2020 betalat 37 990,55 euro för uppgörandet av planen, inklusive konsultens arvode, och 
styrelsens och verksamhetsledarens arbete.   

 
 
KOMMANDE VERKSAMHETSPERIOD (ÅR 2021) 

Fiskeriområdets viktigaste uppgift år 2021 är att få nyttjande- och vårdplanen färdig. Övriga viktiga uppgifter är 
att ta i bruk Kalpa-tjänsten, fördela ägarersättningar och slutföra hemsidan. Det är också viktigt att delta i 
samarbetsevenemang och utbildningstillfälle. Man sörjer även för fiskeövervakning, intressebevakning och 
fiskevård.    

Coronaepidemin fortgår. Åtminstone under första halvan av 2021 hålls fiskeriområdets möten på distans eller 
som hybridmöten och fiskeövervakarna måste hålla avstånd och använda skyddsutrustning i fiskeövervakningen.  
 
 
LOKALA FISKEBESTÄMMELSER  
 

dammen vid sjundeå å/pickala å mynning  
 
Fiske får inte utövas 400 meter nedanför damm som sträcker sig över hela vattendraget (gamla lag om fiske 26 § 
och Kyrkslätt-Porkala fiskeområdes stämma 26.4.2010). Efter den 31.12.2020 gäller vad som stadgas i lag och 
förordning om fiske på damm område.  
 

knutavstånd 
Före detta Kyrkslätt-Porkala fiskeområde hade på sitt verksamhetsområde följande knutavstånd i kraft, 
avvikande från de i förordningen om fiske och i kraft till 31.12.2020:  
  

Fiskesätt/-område Minsta 
knutavstånd i nät  

Beslut 

Havsområde, nätfiske överlag  50 mm 
Fiskeområdet 19.4.2012, trädde i kraft 
1.1.2014 

Vid fiske efter havsöring, med 
övriga än till ytan, eller nära ytan 
nående ankrade nät  

65 mm Fiskeområdet 19.4.2012 

UNDANTAG 
Minsta 
knutavstånd i nät 

Beslut 

Sjöområdet 45 mm 
Fiskeområdet 19.4.2012, trädde i kraft 
1.1.2014 

I yrkesfiske av abborre, i lägre än 2 
meter höga nät  

45 mm 
Fiskeområdet 19.4.2012, trädde i kraft 
1.1.2014 

Fiske efter strömming, vassbuk, 
nors, betesfisk och siklöja  

Tillåtna knut-
avstånd 10–25 mm 

Fiskeområdet 19.4.2012 

 
 

Bestämmelser i enlighet med lag och förordning om fiske 

I lagen och förordningen om fiske finns inskrivet bestämmelser om fångstmått, fredning av fisk, nätfiskebegräsningar, 
mete och pilkfiske samt fångstkvoter. För hotade fiskarter och för flodkräftan har det fastställts skyddsvärden som 
måste betalas utöver bötesstraffet, om man genom ett fiskebrott eller en förseelse tar en utrotningshotad fisk som 
fångst. Skyddsvärdet för exempelvis en Östersjölax med fettfena är i hav eller inlandsvatten 3 470 €. Mer information 
om bestämmelserna finns till exempel på Kalastusrajoitus.fi -tjänsten och Centralförbundet för Fiskerihushållnings 
hemsidor.  
 
 
FISKERIOMRÅDETS KONTAKTUPPGIFTER 

Verksamhetsledare: Gabi Lindholm, tel: (050) 404 2738, e-post: gabi.lindholm@outlook.com 
Adress: Tallbackavägen 69 A, 07900 Lovisa 
Hemsidor: https://kyrkslatt-sjundeaafiskeriomrade.fi/ 

Kyrkslätt-Sjundeå å fiskeriområde, 17.3.2021 Styrelsen 
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